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Trykkefrihedsselskabets generalforsamling 2025 
lørdag den 22. marts kl. 13:00  

i Vartov, Farvergade 27, 1463 København K. 
 

1. Valg af dirigent og referent. 

2. Bestyrelsens beretning . 

3. Forelæggelse af regnskab for det forløbne og budget for det indeværende 
foreningsår. 

4. Fastsættelse af kontingent. 

5. Indkomne forslag. 

6. Valg af formand. 

7. Valg af 4 bestyrelsesmedlemmer og 2 (evt. 3 suppleanter) 

8. Valg af revisor. 

9. Eventuelt. 

… 

De fremmødte istemte ”En lærke letted og tusind fulgte…”, desværre uden Ole 
Krügers akkompagnement, som var erstattet af indspillet klavermusik. 

Punkt 1: Velkomst. Valg af dirigent, referent og stemmetællere. 

Trykkefrihedsselskabets formand Aia Fog bød velkommen og anbefalede medlem af 
bestyrelsen, Lars Brinth som dirigent.  

Som referent foresloges Jannich Kofoed og  

som stemmetællere Ivan Hemmingsen, Jørgen Skov og Lene Haastrup. Alle valgtes 
uden modkandidater. 

Punkt 2: Bestyrelsens beretning. 



Aia Fog aflagde bestyrelsens beretning. Forinden gjorde hun opmærksom på, at selv 
om selskabets officielle navn er Trykkefrihedsselskabet af 2004, så fandt den 
stiftende generalforsamling først den 12. marts 2005: ”Trykkefrihedsselskabet kan 
altså i disse dage fejre, at selskabet i præcis 20 år har kæmpet frygtløst og 
vedholdende for Det Frie Ord,” sagde hun.  

Aia Fog talte med en smittende optimisme om, at 2024 varslede et tilbageslag for de 
venstre- og nymarxistiske dogmer - blandt dem woke, kønskonstruktivisme og cancel 
culture - og pegede på præsidentvalget i USA, fremgang for AfD i Tyskland og 
Reform i Storbritannien som tendenser på, at vinden er ved at vinde til fordel for 
frihedsrettighederne. 

Aia Fog trak linjerne op fra opstramningen af racismeparagraffen i 1971 til 
indførelsen af Koranloven i efteråret 2023, som hun kaldte ”et øksehug mod 
friheden”. Tilsammen udgør de to lovsæt solide eksempler på det kulturmarxistiske 
tyrannis sejrrige fremmarch gennem et halvt århundrede. 

USA’s Vicepræsident J. D. Vance’s tale i München i februar er et andet tegn på de 
forandringer, som Trykkefrihedsselskabet dog ikke blot skal iagttage, men aktivt 
virke til at fremme. J.D. Vance pegede på den stærke forbindelse mellem 
masseindvandring til Europa og beskæring af ytringsfriheden. Der sker forandringer i 
USA, som vi også vil komme til at mærke i Danmark og resten af Europa. 

I perioden har Trykkefrihedsselskabet brugt mange kræfter på at følge udviklingen i 
det England, som har beriget Vesten med sine uvurderlige frihedsprincipper, og som 
Danmark historisk har følt sig forbundet med, men hvor massiv islamisk indvandring 
og appeasement har undergravet borgernes frihed.  

Helt konkret har Trykkefrihedsselskabet i 15 år fulgt og hjulpet aktivisten og 
filmmanden Tommy Robinson, som nu sidder isolationsfængslet på 5. måned for at 
offentliggøre filmen ”Silenced”, som havde premiere i Trykkefrihedsselskabets regi 
den 1. april 2023, og som siden da er set over 160 mio. gange. 

Medlemmer af Trykkefrihedsselskabets bestyrelse har deltaget i Tommy Robinsons 
demonstrationer under parolen ”Unite The Kingdom”, som blev ignoreret af 
medierne, trods hundredtusinder af deltagere.  

I februar besøgte Aia Fog og næstformand Michael Pihl Tommy Robinson i fængslet 
– i øvrigt et ophold som har sat sine spor på ham. Umiddelbart efter besøget brød 



Trykkefrihedsselskabet den indgåede fortrolighedsaftale med myndighederne og 
optog en video, der indtil videre er set af 170.000 på X.  

Vi deltager i den ytringsfrihedsdemonstration, der finder sted i anledning af Tommy 
Robinsons løsladelse i september. Blandt talerne er Jordan Peterson, Steve Bannon og 
Morten Messerschmidt. 

Trykkefrihedsselskabet deltog igen i Folkemødet på Bornholm 2024, og vores telt – 
Frihedens Station – vakte stor opsigt, idet et arrangement med Frederik Vad fra 
Socialdemokratiet blev forsøgt saboteret af Palæstina-aktivister. Samarbejdet med 
Dansk Regnbueråd, Ord mod Ord ved Marianne Stidsen, med Karen West og med 
Jaleh Tavakoli har været yderst frugtbart og fortsætter.  

I forhold til tidligere er Trykkefrihedsselskabet i år blevet behandlet med passende 
respekt af Folkemødets ledelse. 

Trykkefrihedsselskabet har i sit ugentlige nyhedsbrev kommenteret alt, som vi mente 
havde principiel betydning for ytringsfriheden, og som afslørede de etablerede 
mediers dominans. 

Sappho-prisen blev den 2. marts umiddelbart efter generalforsamlingen givet til    
Ralf Pittelkow og Karen Jespersen for deres mangeårige indsats med Den Korte Avis. 

Den 19. marts fik vi besøg af den tyske journalist, jurist og nu tidligere EU-
parlamentariker for Alternative für Deutschland, Nicolaus Fest, der talte om 
forsøgene på at sætte AFD udenfor politisk indflydelse. 

Den 13. april afholdt vi debatmøde i Dansk Forfatterforening om indførelsen af 
Koranloven i Danmark kontra et mere standhaftigt forsvar for ytringsfriheden i 
Sverige trods tyrkisk afpresning af NATO. 

Den 29. august fortalte Naser Khader om sin bog ”Vejen” og sin personlige rejse fra 
Mellemøsten og Islam til Danmark og den folkekirkelige Kristendom. 

Den 31. oktober holdt historikeren Matthias Bjørnlund foredrag om den ”glemte” 
fordrivelse af armenierne i Nagorno Karabakh. 

På vegne af bestyrelsen takkede Aia Fog, hvad hun betegnede som 
Trykkefrihedsselskabets ”trofaste hjælpere”: Niels Thomsen, der på 12. år med sine 
tegninger har vist, hvad frihed for rammende satire betyder; Lone Jacobsen, som er 
vores IT-værn, som beskytter vores hjemmeside mod både nedbrud og angreb; Asger 



Bonnevie, som sørger for indholdet på vores hjemmeside og reklame på de sociale 
medier. Og sidst en varm tak til Ole Gerstrøm for, som vores revisor siden 

2008, at have gennemgået vores regnskaber med stor omhu og for at holde 
foreningen fast på tidsfrister. 

Ingen havde kommentarer, endsige indvendinger, til bestyrelsens beretning, som 
således blev godkendt af forsamlingen med langvarigt bifald. 

Punkt 3: Forelæggelse af regnskab for det forløbne år og budget for indeværende år 

Såvel regnskab som budget blev enstemmigt godkendt af de fremmødte.                  
Se regnskabet på Trykkefrihedsselskabets hjemmeside under ”generalforsamlinger”. 

Punkt 4: Fastsættelse af kontingent for det kommende foreningsår. 

De nugældende kontingentsatser blev vedtaget fastholdt: 500 kroner for ordinære 
medlemmer og 250 kroner for pensionister og studerende. 

Punkt 5: Indkomne forslag. 

Der var indkommet to rettidigt indsendte forslag: Et forslag til ændring af vedtægtens 
§11 samt ny §12, stillet af Ulrik Guldbæk. Et forslag fra bestyrelsen om indstiftelse af 
Grima Ormetungeprisen. 

Ulrik Guldbæk var ikke selv til stede. Aia Fog anbefalede at afvise forslaget, fordi 
bestyrelsen har undersøgt dets konsekvenser (fradragsberettigede gaver til 
Trykkefrihedsselskabet), som vil være en meget administrativt tung belastning for 
foreningen. Forsamlingen afviste forslaget. 

Næstformand Michael Pihl begrundede indstiftelsen af Grima Ormetungeprisen, som 
skulle gives til en fremtrædende person, som i kraft af sin indflydelse har skadet 
ytringsfriheden. En indvending fra salen lød, at indstiftelsen af prisen ville være 
omsonst, idet vi ikke ville få nogen seriøs omtale. 

Andre igen talte for, at det ikke skader med lidt humor i Trykkefrihedsselskabets 
arbejde, hvorefter forsamlingen vedtog forslaget med én stemme imod. 

Kandidater til Grima Ormetungeprisen var:  

Tidligere statsminister, Lars Løkke Rasmussen,  

minister for digitalisering, Caroline Stage Olsen,  



journalist Poul Høi, Berlingske,  

tidligere statsminister Helle Thorning-Schmidt,  

tidligere liberal politiker og minister, Søren Pind samt  

generalsekretæren for Amnesty International Danmark, Vibe Klarup.  

En optælling af stemmerne viste, at udenrigsminister Lars Løkke Rasmussen var de 
fremmødtes foretrukne kandidat, idet han lagde stor afstand til hhv. Poul 

Høi, Vibe Klarup, Helle Thorning-Schmidt og Caroline Stage. 

Punkt 6: Valg af formand 

Bestyrelsen foreslog Aia Fogh, som blev valgt med stående klapsalver. 

Punkt 7: Valg af fire bestyrelsesmedlemmer samt tre suppleanter 

Eva Prievalska, Anders Peter Johnsen, Lars Brinth og Kit Louise Strand var på valg. 
De tre sidstnævnte genopstillede, mens Eva Prievalska ønskede at stille op som 
suppleant. Lars Vestergaard Jensen (Dansk Regnbueråd) stillede op til bestyrelsen. 
Søren Torp Jacobsen trak sit kandidatur og stillede i stedet op som suppleant. 

Bestyrelsen består herefter af: Aia Fog, Michael Pihl, Kirsten Valeur, Lars Brinth,   
Kit Louise Strand, Anders Peter Johnsen og Jannich Kofoed. 

Der var ”kampvalg” til de tre suppleantposter. Morten Uhrskov Jensen fik 40 
stemmer, Søren Torp 39 stemmer, Eva Prievalska 25 stemmer og Kirsten Sarauw 24 
stemmer. De tre førstnævnte er således valgt som suppleanter. 

Punkt 8: Valg af revisor. 

Som ny revisor valgtes Michael Sandfort. Afgående revisor Ole Gerstrøm blev takket 
af bestyrelsen og udstyret med både blomster og vin. 

Punkt 9: Eventuelt. 

Et enkelt medlem kom med forslag til bestyrelsens kommende arbejde, som vil blive 
taget til behørig efterretning. 

 

 


